



GL - Møde

Tid: Onsdag den 10. april 2024 kl. 19.30

Sted: Cityspejderne, Georgsgade 97A, 5000 Odense C

Fremmødte: Ryds, Sortebrødre, Frie Fugle, Hunderup, Camelot, Cityspejderne, Lumby-Stige, Polarstjernen og 1. Otterup
DL: Andy/Gitte, Karin, Lars og Lau

Afbud: 2. Odense

Referat (Dagsorden):

1. Dyrskue 2024 (den 7.-9. juni)

- **Dyrskuetrop – ledere**
Cityspejderne + ?
Vi SKAL finde en til to mere til at lede dyrskuetroppen
- **Arbejdsgruppe** (videre planlægning + koordinering med dyrskuechef Anita)
Bent (Cityspejderne), Mikkel (Camelot), Lau (1. Otterup/DL) + (Jes (Sortebr.))
- **Bemanding af standen**
Der skal udarbejdes en bemandingsplan med vagter.
- **Aktiviteter på standen**
Arbejdsgruppen beslutter/planlægger disse.
Evt. indhente input hos Rikke Molin, Bianca/Asbjørn Giese
Karin kan skaffe rigeligt med læder
- **Mere/andet...**
Økonomi (Mad, brænde, sisal m.m.)?
Evt. søge tilskud hos BUS, Martin Kirkman
Rafter, regner med at vi kan låne ved en eller flere grupper
Telte, patruljetelte til dyrskuetroppen, samlingsstelt til infostand



2. Divisionsrådsmøde d. 7. maj 2024

- **Karin har sendt indkaldelse, dagsorden, regnskab/budget og beretning ud med mail til formænd og gruppeledere. Materialerne er sendt ud i to mails.**

- **2 ledige pladser i divisionsledelsen – kandidater søges!**

Det er vigtigt, at alle søger efter kandidater hjemme i grupperne, så vi forhåbentligt kan have styr på kandidater FØR divisionsrådsmødet

Ledig post i DL: "Eventkoordinator" med bl.a. ansvar for lederarrangement

Gerne en med forstand på økonomi

Interesse for Øghaven

3. Kulturregion Fyn – Liv efterspørger data på følgende:

- **Antal deltagere på Plan, PUF og Plus-kurser i 2023**

Karin havde fået svar fra de fleste grupper før mødet. Fik oplysninger fra de resterende grupper på mødet.

4. Øghaven – fælles dag d. 5. maj 2024 (tilmelding senest d. 25. april)

Lars, Gitte og Mos orienterede om dagen.

Opgaverne er blandt andet:

Ryde op på pladsen, så den er klar til sæsonen

Rive nogle gamle bygninger ned

Samvær med ledere, seniorer og andre fra de forskellige grupper, der er brug for alle de hjælpende hænder, der kan komme (ikke-spejdere er også velkomne, bare de vil tage fat).

Tilmelding er nødvendig af hensyn til indkøb af forplejning, samt planlægning af omfang af opgaver, der skal sættes i gang.

5. Gruppeledermøder i 2024 – hvor skal vi afholde dem?

- **Tirsdag den 27. august 2024**

Afholdes hos: Ryds

- **Mandag den 4. november 2024**

Afholdes hos: Polarstjernen



6. Nyt fra grupperne (+ opdatering af funktioner i grupperne)

- **Frie Fugle**

Har afholdt gruppeudviklingsdag for ledere og bestyrelse. "Hvad vil vi gerne sætte fokus på det næste år?"

Grenene lidt for meget hver for sig, fællesarbejdet prioriteres ikke så højt.

Ønsker at samle gruppe mere.

Julie Hvidt var dagens facilitator/input udefra

Gruppe-sommerlejr på Thurøbund Spejdercenter i uge 27

- **Sortebrødre**

Er nu tre om GL-posten: Casper, Jesper og Jes

Dette år prøve at få beskrevet hvad der er GL's rolle, samt kommunikation osv også med formanden.

Arbejde med mere sammenhæng i gruppen

Grenvis sommerlejr

- **Ryds**

3 om GL-posten. Skal arbejde med kommunikation i GL-gruppen

Har haft GUT (= GruppeUdviklingsTur) for klan, hjælpere og ledere

Svært at drive gruppen som en FÆLLES gruppe

Troede det var noget med Corona, men det var det ikke kun, da det stadig er sådan.

Ryds har tilkøbt noget jord til grunden. Får lavet aktivitetsbygninger, så de bliver mere uafhængige af vejret.

Er lige under 200 medlemmer



- **Polarstjernen**

1 GL men ville gerne dele posten med en mere

Har fået ny formand

Er ved at danne en "arrangementspatrulje". Lederne vil gerne deltage på fælles arrangementer, men vil nødtigt planlægge/afholde. Gitte samler derfor et hold der kan planlægge og afholde.

Vil forsøge at starte en ny tradition i gruppen, med et tilbagevendende fælles arrangement i juni måned på Øghaven. Så kan de spejderne lærer at kende dem i de andre grene, hvilket måske kan gøre oprykning lettere.

Trop og Klan på sommerlejr til Kandersteg

- **1. Otterup**

Ser ind i en periode uden trop. De der er i troppen skal rykke op på nær to piger, som evt. får lov at rykke op til klan før tid. Ingen juniorer til oprykning i august 2023, og heller ingen til oprykning i august 2024.

Har en del fælles aktiviteter og turer, men i det daglige arbejder grenene meget grenvis og uden fælles gennemgående tema.

Lau har været på Gilwell-kursus, er blevet inspireret, og vil forsøge at sætte mere fokus på "spejderidéen" i gruppens aktiviteter.

Har fået to "hyttemænd" der mødes hver torsdag og laver diverse projekter, vedligehold m.m. på spejderhuset og vores område.

Vores klan er meget spredt ud i landet. Holder onlinemøde hver anden uge, hvor alle kan være med uanset bopæl. Øvrige uger mødes de der kan. Enten ved et af klanens medlemmer, eller i vores Spejderhus.

Mikro på mikro/minisommerlejr på Houens Odde i Kr. Himmelfartsferien "Det Magiske Lys 2024"

Mini og junior på sommerlejr i Ribe. Har lånt hytte ved gruppe i Ribe.

Trop måske på sommerlejr i Tyskland. Ikke besluttet endeligt endnu.



- **Lumby-Stige**

Har haft gruppeudviklingsweekend. Fredag for ledere og bestyrelse. Lørdag kun for ledere.

Grupperådsmøde uden de store ændringer. Ingen nyvalg.

Kasserer har haft store problemer med regnskabsmodulet fra medlemservice. (Flere andre grupper, bl.a. 1. Otterup, har haft samme problemer). Efter møde i kasserernetværket med deltagelse af Gert fra Medlemservice, skulle der være en løsning på vej.

Har fået etableret en god klan, der kan sætte sig selv i gang. 5 medlemmer i klanen. Hjælper også i grenene.

Seniorer deltog sammen med Cityspejderne ved Outdoor-messen i Odense.

Klanen tager til Sverige i Kr. Himmelfartsferien.

Fælles sommerlejr – ”Øhop ved Svendborg”

- **Cityspejderne**

Har fået ny kasserer

Starter Familiespejd op den 5. maj, for på sigt at få flere mini og junior.

Har fået midler til at gøre noget ved udendørsområdet ved spejderhuset i Georgsgade, men har problemer, pga. lejeaftale med kun ½ års opsigelse ved Odense Kommune. Det gør det svært at få midler til større anlægsprojekter. Blev rådet til at kontakte 2. Odense der har haft en større proces med Odense Kommune om samme problemstilling.

Ved Outdoor-messen i Odense stod Cityspejderne på stand sammen med Lumby-Stige for Pinewood. Skulle være stemningspredere ved indgangen. Pinewood sponsorerede lækker outdoor-tøj til de spejdere og ledere der var på standen. Pinewood kommer med gode tilbud ved ”Åbent Hus – dag” hos Cityspejderne.



- **Camelot**

Er i gang med ny grund og ny spejderhytte i skoven ved Skt. Klemens. "Nature-Hub".

Har styr på grunden og finansiering. Grunden er privatejet, lejet for 30 år og med forkøbsret.

GL-skifte på vej. Ploug stopper. Alex fortsætter lidt endnu. 2 GL mere, så pt 4 GL.

Grene samarbejder frit på kryds og tværs.

Har venteliste ved mikro, mini og junior.

Junior på sommerlejr til Sverige.

Trop, Klan og ledere (+bestyrelse) på Sommerlejr ved Kandersteg

- **Hunderup**

Cirka 60 piger, men mangler ledere, og alle juniorledere stopper til sommer. Det er et STORT problem, som de forsøger at "fikse".

20 blåmejsere har 3 ledere

Familiespejd, junior og trop er ikke så mange, men mangler ledere.

Har meget samarbejde mellem grenene, også med gruppeture.

Har en ny bestyrelse (-formand) det er også udfordrende med den ledersituation der er.

Ryds foreslår at der sendes en mail ud til alle, der beskriver den situation, som gruppen står i. Hvis ikke der findes ledere, kan det blive nødvendigt at lukke grene ned. (Risiko for at spejderne så tager til andre grupper, f.eks. Polarstjernen).

Mikro og mini på fælles sommerlejr

Junior og trop til Söderåsen i Sverige



7. Næste møde: 27. august

Afholdes hos Ryds

8. Eventuelt

Stigende medlemstal i foreningsaktiviteter, men mange af grupperne i divisionen oplever at det er sværere at få spejderne til at ville overnatte. Måske som følge af at disse børn ikke har været ude at sove ved andre i de lange perioder med restriktioner under corona.

MOS spurgte til, hvordan vi forholder os til SL2026 i de forskellige grupper

Møde i Dyrskuegruppen: Torsdag den 18. april kl. 19.00 hos Cityspejderne

Ref. Lau